
دوره چه�ار س�اله رياس�ت فدراس�يون وزنه ب�رداري تم�ام 
ش�د و حالا همه منتظر هس�تند ت�ا ببينند در كش�مكش وزارت 
ورزش و فدراس�يون وزنه ب�رداري چ�ه كس�ي پيروز مي ش�ود. 
پيش از اين محمود گودرزي، وزير ورزش بارها و بارها اعلام كرده بود كه 
حسين رضازاده بايد بين شوراي شهر و فدراسيون يكي را انتخاب كند؛ 
چراكه او به لحاظ قانون دوشغله محس��وب مي شود. سازمان بازرسي 
كل كشور اجازه حضور او را در هر دو جا نمي دهد. اين چيزي است كه 
قانون تعيين كرده بنابراين رضازاده بايد قانون را بپذيرد. رضازاده اگر 
مي خواهد در انتخابات فدراس��يون وزنه برداري شركت كند، بايد روز 
انتخابات استعفاي پذيرفته ش��ده خود را براي مجمع بياورد. در غير 
اين صورت احتمالاً نماينده بازرسي كل كشور از حضور او در انتخابات 
جلوگيري خواهد كرد. چند روز پيش هم سراج، رئيس سازمان بازرسي 
كل كشور گفته بود كه از نظر ما دوشغله بودن رضازاده قطعي است. ما 
نظر قطعي خود را قبلاً به صورت مكتوب ارائه كرده ايم و آنها بايد تصميم 

بگيرند. مطمئن باشيد كه نظر ما قطعي مي شود. 
 اين در حالي است كه رضازاده در مورد ابهاماتي كه در خصوص حضور 
وي در مجمع انتخاباتي فدراسيون وزنه برداري وجود دارد، مي گويد: 30 
آذر امسال نامه اي از سوي سازمان بازرسي آمد كه براساس آن مشخص 
شد حضور در فدراسيون ورزشي شغل محسوب نمي شود و شوراي حل 
اختلاف كشوري نيز اين نامه را تأييد كرد، بنابراين من ديگر چه حرفي 
مي توانم بزنم. شوراي حل اختلاف در اين خصوص رأي داده است، پس 
ديگر صحبتي باقي نمي ماند. در قزاقس��تان همه شاهد بودند كه آيان 
رئيس فدراس��يون جهاني چگونه من را تحويل مي گرفت. چهار مدال 
المپيك براي وزنه برداري در زمان رياس��ت من به دس��ت آمد و دو بار 
عنوان سومي جهان نيز براي وزنه برداري كسب شد. نمي خواهم در اين 

خصوص زياد صحبت كنم و فني ها بايد در اين مورد قضاوت كنند. 
رضازاده در مورد اظهارات وزير كه بايد يك سرپرست براي اين فدراسيون 
انتخاب شود، گفت: در هر صورت فدراسيون هاي ورزشي زير نظر وزارت 
ورزش اداره مي شوند و اين موضوع را ديگر از خود وزير بپرسيد و من ديگر 
اين مسائل را نمي دانم. در حال حاضر شوراي حل اختلاف رأي داده و من 
تابع قانون هستم. البته از قبل هم اعلام كرده بودم كه هرچه قانون بگويد 
به آن عمل مي كنم. چه در فدراسيون وزنه برداري و چه در شوراي شهر 
هدفي جز خدمت ندارم و در هر دو مورد اين موضوع را ثابت كرده ام. در 
وزنه برداري كه در اين مدت در تمام رده هاي سني موفق بوديم و در زمان 
رياستم در المپيك بيشترين مدال را كسب كرديم، دو بار سوم جهان و دو 
بار قهرمان آسيا شديم و جوانان نيز قهرمان جهان شدند و اين در حالي 

است كه مي گويند رضازاده در پايه ها كاري نكرده است. 

رئيس فدراس��يون وزنه برداري در مورد اينكه آيا فكر مي كند در دوره 
بعدي نيز به عنوان رئيس فدراسيون انتخاب شود يا خير گفت: اگر مرا 
بخواهند مي مانم و همچنان به وزنه برداري خدمت مي كنم اما ش��ما 
جو سازي ها را ببينيد كه چگونه اين رشته را اذيت مي كنند. باز هم تأكيد 

مي كنم كه هدف اول و آخرم خدمت كردن به وزنه برداري است. 
    

به هر حال ديروز رياس��ت چهار س��اله رضازاده در فدراسيون به پايان 
رسيد و به نظر مي رسد رفتن رضازاده قطعي است. چون وزارت ورزش 
از مدت ها پيش عزم خ��ود را براي كنار زدن رض��ازاده جزم كرده بود 
به خصوص پس از اينكه اعضاي شوراي شهر هم به حمايت از رضازاده 
پرداخته اند و اين كار وزارت ورزش را محكوم كرده اند، مسئولان وزارت 
ورزش را بيشتر ترغيب كرد تا هرچه زودتر ضمن كنار گذاشتن رضازاده، 

سرپرستي را معرفي كند. 
پنجم اس��فند ماه س��ال 89 مجمع انتخابات وزنه برداري برگزار شد و 
رضازاده به عنوان رئيس، س��كان هدايت اين فدراس��يون را در دست 
گرفت. اگرچه او از آذر ماه سال 88 به عنوان سرپرست كارش را شروع 
كرده بود اما رياست چهار ساله اش ديروز به آخر رسيد و بايد منتظر ماند 

و ديد آيا وزارت ورزش نام سرپرست جديد را اعلام مي كند يا خير؟ 
   حمايت رئيس فدراسيون جهاني به ضرر رضازاده تمام شد

پس از اينكه آيان، رئيس فدراسيون جهاني وزنه برداري به طور قاطع از 
رضازاده حمايت  كرد و حتي تأكيد كرد تا مقامات ورزشي ايراني دوباره 
او را رئيس فدراسيون وزنه برداري كنند، موجي از انتقاد در فضاي ورزش 
كش��ور به وجود آمد. گودرزي وزير ورزش و جوانان با انتقاد از دخالت 
رئيس فدراس��يون جهاني وزنه برداري گفت: تاماش با اين نامه نگاري 
عملًا در كار ما دخالت كرده است و در صورت تكرار دخالت، ما حتماً به 
دادگاه بين المللي شكايت خواهيم كرد. او در نامه خواسته كه در صندوق 
آرا دست برده و رضازاده حمايت شود و همچنين رقباي او حذف شوند 
كه پيشنهاد مناسبي نيست و دخالت در امور داخلي محسوب مي شود. 
ما اين را محكوم مي كنيم و در انتخابات طب��ق قانون عمل مي كنيم. 
آخرين مصوبه ابلاغي كه از طرف سازمان بازرسي به دست ما رسيده 
بر اين است كه شوراي شهر و فدراسيون دو شغل محسوب مي شوند. 
بنابراين حسين رضازاده كه دوره رياستش به پايان رسيده طي روز هاي 
آينده براي فدراسيون سرپرست تعيين مي كنيم و اين سرپرست بايد 

مطابق قانون، انتخابات دموكراتيك برگزار كند.

نفت تهران ليگ قهرمانان آس�يا را با شكست 
آغاز ك�رد. هفته اول ليگ قهرمان�ان قاره كهن 
ديروز با انجام هشت ديدار آغاز شد كه طي آن 
اولين نماينده كشورمان مقابل پاختاكور تن به 
شكست 2 بر يك داد. دو تيم ديگر ايران نيز امروز 
به مصاف حريفان خود مي روند. تراكتورسازي به 
ازبكستان سفر كرده و مهمان نسف قارشي است 
و فولاد نيز در خانه از السد قطر پذيرايي مي كند. 
ازبك ها در هواي سرد تاش��كند بازي را هجومي 
آغاز كردند، در همان ابتداي كار مهاجم پاختاكور 
تير دروازه نفت را به لرزه درآورد و بيرانوند نيز يك 
بار دروازه اش را از باز ش��دن نجات داد. با شروع 
بازي در نيمه دوم بازي پاياپ��اي پيش مي رفت 
تا اينكه كاخا ماخ��ارادزه در دقيقه 48 از غفلت 
مدافعان نفت اس��تفاده ك��رده و دروازه اين تيم 
را باز كرد. پس از آن اما ش��اگردان منصوريان به 
خودشان آمدند و علي قرباني 10 دقيقه بعد گل 
تساوي را به ثمر رساند. با وجود آنكه ميزبان پس 
از اخراج بازيكنش با يك يار كمتر بازي مي كرد اما 
در دقيقه 85 دروازه نفت براي دومين بار باز شد. 
در ادامه تلاش ياران منصوريان نتيجه اي نداشت 

و ازبك ها 2 بر يك برنده بازي شدند. 

   نسف قارشي – تراكتورسازي؛ 16:30
تيم دوم ليگ برتر ايران عصر امروز اولين ديدار خود 
را در ليگ قهرمانان آسيا مقابل نسف قارشي برگزار 
مي كند. تراكتورسازي در ش��رايطي به ازبكستان 
رفته اند كه وضعيت خوبي در ليگ دارند. قرمزهاي 
تبريزي اگرچه در ابتداي فصل نتايج درخش��اني 
كسب كرده بودند اما در نيم فصل دوم روند نزولي 
را در پيش گرفتند. تا اينكه كاسه صبر سران باشگاه 
لبريز شد و رسول خطيبي را از كار بركنار كردند. 
همانطور كه گفته مي شد توني اوليويرا گزينه اول 
و آخر تراكتورسازان دوباره سكان هدايت تيم را به 
دست گرفت. حالا با آمدن اوليويرا اميد و انگيزه يك 
بار ديگر به اردوي تيم تبريزي بازگشته است. كسب 
يك برد روحيه بخش مقابل نفت مسجد سليمان 

نشان از همين مسئله داشت. 
با اين وجود، تراكتورس��ازي خاط��ره خوبي از ليگ 
قهرمانان ندارد. اين تيم اگرچه هميشه در بازي اول 
خود در آسيا به پيروزي رسيده است اما در نهايت با 
ناكامي موفق به صعود به مرحله حذفي نشده و ترس 
از ناكامي دوباره موجب نگراني هواداران شده است. 
منتها س��رمربي پرتغالي تاكن��ون در دو دوره ليگ 
قهرمانان سرمربي تراكتورسازي بوده و شناخت خوبي 

از رقباي آس��يايي پيدا كرده و اميدوار است اين بار 
طلسم نتيجه نگرفتن در قاره كهن را بشكند. نماينده 
كشورمان امروز هيچ بازيكن مصدوم يا محرومي ندارد. 
اين در حالي است كه ليگ ازبكستان هنوز آغاز نشده و 

بايد ديد اين تيم به آمادگي لازم رسيده يا نه. 
اوليويرا موفقيت در ليگ قهرمانان را سخت توصيف 
كرد. س��رمربي پرتغالي تراكتورس��ازي در نشست 
خبري پيش از بازي گفت: »مشكلات زيادي براي 
تيم ها در بازي هاي آسيايي وجود دارد و شرايط براي 
تمام تيم ها سخت است. ما هم در گروه بسيار سختي 
حضور داريم و اين كار را براي هر تيمي سخت مي كند 
ولي ما تمام تلاش خود را مي كنيم به عنوان نماينده 
ايران در اين مسابقات عملكرد خوبي داشته باشيم. از 
اين رو هيچ كوتاهي نمي كنيم. « شناخت از بازيكنان 
ازبك سؤال ديگري بود كه توني اينگونه پاسخ داد: 
»مي دانم نسف ش��ش بازيكن خود را از سال پيش 
همراهش دارد و سرمربي آنها نيز تغيير نكرده است. 
از سويي ديگر فوتبال نيز در ازبكستان شرايط بسيار 
خوبي دارد. كار بسيار س��ختي در ازبكستان داريم؛ 
چراكه شرايط زمين و شرايط آب و هوايي وضعيت 
بسيار سختي را براي دو تيم فراهم كرده است ولي ما 
آماده بازي سخت هستيم.« سرمربي تراكتورسازي 

همچنين هواداران را كليد پيروزي تيمش خواند: 
»تراكتور همچون تيم هايي چون رئال مادريد بدون 
هواداران خود صفر اس��ت، چون هواداران قلب تيم 
هستند. من هم هواداران را از صميم قلب دوست دارم 
و از علاقه آنها به تيم تراكتورس��ازي آگاهم. درست 
است شرايط سختي در بازي هاي آسيايي وجود دارد 
ولي قبل از بازي برنده و بازنده ديدار مشخص نيست. 

بايد بازي كنيم تا نتيجه بگيريم.« 
   فولاد – السد قطر؛ 16:30

فولاد خوزستان در گروه C ليگ قهرمانان 2015 
تلاش مي كند تا همانند سال گذشته نتايج خوبي 
بگيرد. فولادي ها امس��ال در لي��گ برتر عملكرد 
خوبي داشته اند. با اين وجود چند هفته اي است كه 
اين تيم با صدر جدول فاصله گرفته و تا رده پنجم 
پايين آمده است. شكس��ت مقابل سايپا كار آنها را 
در ليگ سخت تر از گذشته كرده است. اما ميزباني 
در ورزش��گاه غدير اهواز مي تواند شرايط را به نفع 
تيم ايراني تغيير دهد. اسكوچيچ با شناختي كه از 
تيم هاي عربي دارد، اميدوار به گرفتن هر سه امتياز 
اين بازي است. انتقام گرفتن از السد انگيزه ديگري 
براي تيم خوزستاني محسوب مي شود. سال گذشته 
فولاد به مرحله حذفي ليگ قهرمانان صعود كرد اما 
در مجموع دو بازي رفت و برگشت مقابل السد تن 
به شكست و حذف از آسيا داد. البته بايد به اين نكته 
توجه داشت كه حريف امروز فولاد صدرنشين ليگ 
قطر است و سرمايه گذاري هنگفتي براي موفقيت در 
اين مسابقات كرده است. الهلال عربستان ديگر تيم 

گروه سوم، ميزبان لكوموتيو ازبكستان است. 
دراگان اسكوچيچ سرمربي فولاد شرايط بازيكنانش را 
تشريح كرد: »اين اولين بازي ما در ليگ قهرمانان آسيا 
در فصل جديد است. اميدواريم شروع خوبي براي ما 
باشد. السد بسيار قوي، بااستعداد و صاحب بازيكنان 
باكلاسي است كه بايد با هوشياري كامل مقابل آنها 
بازي كنيم. السد را به خوبي مي شناسم و بازيكنان ما 
تجربه رويارويي با اين تيم را داشته اند. خوشبختانه در 
اين ديدار دو تيم از هم شناخت كاملي دارند. ما توانايي 
شكست اين تيم را داريم. اميدوارم بازيكنان با تمركز 

بيشتر، اين گفته من را عملي كنند.«
   شرق آسيا

در شرق آس��يا هم چهار ديدار برگزار شد كه طي 
آن در گروه E، چونبوك موتورز كره جنوبي مقابل 
كاشيوا ريسول ژاپن تن به تس��اوي بدون گل داد و 
يين دونگ برابر ميهمانش ش��اندونگ ليونگ 3 بر 
2 شكست خورد. در گروه F نيز گامبا اوزاكاي ژاپن 
در ورزشگاه خانگي خود با دو گل مغلوب گوانگژو 
چين شد و بوريرام 2 بر يك سئونگنام را از پيش رو 
برداشت.  ديشب پرس��پوليس هم برابر لخويا قرار 

گرفت كه جزئيات خبر را در صفحه يك بخوانيد.
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رضازاده در دوراهي شركت يا عدم شركت 
در انتخابات

رياست چهار ساله در فدراسيون وزنه برداري تمام شد

دنيا حيدري

چرا حق پخش را نمي دهند؟
قصه حق پخش تلويزيوني مسابقات فوتبال مانند بحث خصوصي شدن 
سرخابي ها، قصه اي نخ  نما ش��ده و بي نتيجه است. صداوسيما به هيچ 
عنوان زير بار دادن حق فوتب��ال نمي رود تا جايي كه حتي 
س��روصداي مربيان ليگ برتري نيز درآمده است. يحيي  
گل محمدي سرمربي موفق و جوان ذوب آهن از آن دست 
مربياني است كه بي  حاشيه و كم و كاست كارش را مي كند 
و موفق هم هس��ت، اما او نيز بابت اين مسئله نارضايتي 
خود را عنوان مي كند. گل محمدي كم حاشيه مي گويد: 
»نمي  دانم چ��را حق پخ��ش پرداخت نمي ش��ود،  آيا 
سازمان ليگ از صداوسيما تضميني نمي گيرد كه بتوان 
با آن حق پخش را بگيرد، هر موقع صداوسيما خودش 
بخواهد آن را پرداخت مي كند. اين مسائلي است كه 
سازمان ليگ و فدراسيون بايد به آن جواب دهند.« 
حرف هاي يحيي گل محمدي در حالي رس��انه اي 
مي ش��ود كه پيش از او بزرگان و مس��ئولان ديگر 
هم بابت اين مسئله صحبت كرده اند اما گويا كسي 
قدرت رويارويي با صداوس��يما را ندارد بنابراين تصور 

مي شود فوتبال حالاحالاها بايد دنبال حق پخش بدود.

چرا بايد كرار را نگه داريم؟
رفتارهاي زش��ت و وقيحانه جاس��م كرار س��رانجام كميته انضباطي 
فدراسيون فوتبال را مجبور كرد كه هافبك ياغي استقلال را سه جلسه 

محروم كند، اما صدور اين حكم نه تنها باعث ندامت اين 
عراقي نشد بلكه بهانه اي شد تا او باز هم با جنجال سازي و 
شلوغ كاري تبديل به چهره يك خبري و حاشيه اي شود. 

كار به جايي رسيد كه اين بار علي كفاشيان رئيس 
فدراس��يون فوتبال به رفتارهاي او واكنش نشان 
داد.  كفاش��يان گفت: »اينكه جاسم كرار فوتبال 
ما را مسخره بخواند، بسيار زشت است. چرا بايد 
فوتباليس��تي را كه چنين حرفي مي زند و چنين 

فكري دارد در سيستم باشگاهي خودمان نگه داريم؟ 
بازيكن اگر حرفه اي باشد بايد به خاطر دستمزدي 
كه مي گيرد بدون حاش��يه در تمرينات و مسابقات 
تيمش ش��ركت كند، تصور نمي كنم ي��ك بازيكن 
حرفه اي چنين مسائلي را مطرح كند.« ديروز پس از 
اعلام حكم جاسم كرار خبر رسيد كه او خواهان فسخ 
قراردادش شده خبري كه بعداً تكذيب شد اما بايد 

ديد با حرف هاي كفاشيان كار به كجا مي انجامد.

| روزنامه جوان |  شماره 4474  

 بي توجهي به دغدغه رهبري 
و سلامت و نشاط جامعه

همگاني شدن ورزش، ضامن سلامت و شادابي هر جامعه اي است. شايد 
به همين دليل هم هس��ت كه مقام معظم رهبري، به ورزش همگاني 
علاقه بسيار نشان داده و بارها و بارها به تأثيرات مثبت همگاني شدن 
ورزش تأكيد كرده اند. تأكيد ايش��ان روي لزوم همگاني شدن ورزش 
و توجه به ورزش همگاني از توجه خاص ايش��ان به س��لامت و نشاط 
و شادابي جامعه نش��أت مي گيرد. اما با وجود تأكيدات فراوان، گوش 
وزارت ورزش بدهكار اين مهم نيس��ت و همواره با بي توجهي، از كنار 

ورزش همگاني گذر مي كند!
اين درست كه ورزش حرفه اي مي تواند باعث افتخار آفريني و برافراشتن 
پرچم ايران در آسيا و دنيا شود اما توجه به ورزش همگاني نه تنها باعث 
ايجاد سلامت و نشاط در جامعه مي شود كه مي تواند پايه اي قوي براي 
ورزش حرفه اي باشد. مسئله اي كه به نظر مي رسد با توجه به تأكيدات 
رهبري بايد آويزه گوش مسئولان وزارت ورزش و جوانان شود اما گويا 
آقايان حواسشان به جايي ديگر گرم است كه اين تأكيدات مهم را از اين 

گوش گرفته و از آن گوش در مي كنند!
ورزش همگاني نه فقط با يك قش��ر خاص كه با كل جامعه اعم از پير 
و جوان، زن و مرد در ارتباط است و همين مس��ئله باعث مي شود كه 
اهميت آن چند برابر فدراسيون هاي ديگر باش��د. اما به نظر مي رسد 
جذابيت فدراسيون هاي پرحاشيه و زرق و برق و دعوا بر سر قدرت يابي 
در آنها ب��راي وزارت ورزش و جوانان بيش از فدراس��يون ورزش هاي 
همگاني است كه اين فدراسيون هميشه در آخر صف اهميت و اولويت 
آقايان قرار دارد و همه توجه به آن به چند نوبت س��رك كشيدن هاي 

صوري و ظاهري ختم مي شود و بس!
البته خيلي نمي توان سر از كار مس��ئولان وزارت ورزش در آورد. وزير 
ورزش روز اول كه آمد آب پاكي را ريخت روي دست فوتبالي ها و خيلي 
صريح و روش��ن گفت كه خبري از پول و حمايت نيست و مي خواهد 
برخلاف س��ايرين نگاه��ش را معطوف ب��ه ديگر ورزش ه��ا كند. اين 
مي توانست خبري خوب براي ورزش هاي ديگر باش��د اما به رغم اين 
ش��عار جدي و قطع كمك هاي مالي وزارت ورزش، سر مسئولان جز 
در وادي فوتبال نچرخيد و معلوم شد كه آقايان نه از فوتبال كه فقط از 
دست به جيب شدن براي اين ورزش اس��ت كه بدشان مي آيد، وگرنه 
مديريت كردن و سرك كشيدن در حوزه فوتبال برايشان آنقدر جذاب 
هست كه نخواهند تحت هيچ شرايطي پا پس بكشند! البته اين روزها 
هم براي به دست گرفتن قدرت در وزنه برداري به هر دري مي زنند اين 
نقيض را مي توان عين��اً در رفتار آنها با ورزش هاي ديگر،  و  برخورد ضد 
خصوصاً ورزش همگاني به وضوح ش��اهد بود. در حال��ي كه آقايان در 
مقابل تأكيدات رهبري چهره اي متفكر به خود مي گيرند و گفته هاي 
آقا را تأييد كرده و آن را كاملًا منطق��ي و متفكرانه مي خوانند اما وقت 
عمل كه مي رسد، هميشه يك جاي كار لنگ مي زند و بهانه براي دور 

زدن اصل ماجرا و پاك كردن صورت مسئله وجود دارد. 
وزارت ورزش اي��ن روزها به طور واضح در كار فدراس��يون ورزش هاي 
همگاني مي گذارد. چرا، شايد چون جذابيت هاي اين فدراسيون به اندازه 
فدراسيون هاي پرحاشيه نيست. شايد هم چون وزارت ورزش نمي تواند 
با رئيس اين فدراسيون پاي مذاكرات دور از چشم و مخفي بنشيند و در 
ازاي دادن يكسري امتيازها، دستي در بركناري و عزل و نصب هاي اين 
فدراسيون داشته باشد. شايد هم چون اين فدراسيون زرق و برق هاي 
فدراسيون هاي ديگر را ندارد كه بخواهد توجه مسئولان وزارت ورزش 
را جلب كند يا اينكه اين بي توجهي به نوعي براي تحت فشار گذاشتن 
مسئولان فدراس��يون ورزش هاي همگاني اس��ت براي آنكه آقايان به 

خواسته ها و برنامه هاي خود برسند!
در هر صورت، اين نوع برخورد با فدراس��يون ورزش هاي همگاني كه 
هميش��ه مورد توجه و علاقه رهبري بوده به هي��چ عنوان جالب توجه 
نيس��ت. خصوصاً كه تأكيدات رهبري از آن جهت است كه توجه و بها 
دادن به ورزش هاي همگاني، ضامن سلامت و ش��ادابي جامعه است. 
توجهي كه اين روزها در دستور كار وزارت ورزش و جوانان نيست و اين 
بي توجهي در واقع بي توجهي به سلامت، نشاط و شادابي جامعه است!

عميدي؛ ششمين مسافر مسابقات جهاني روسيه
مصدوميت باعث شد ميلاد بيگي از ادامه حضور در اردوهاي تيم ملي 
انصراف دهد. مسئله اي كه به معناي فرصت دوباره براي اميد عميدي 
بود تا بتواند براي دومين بار در وزن هفتم، براي حضور در مس��ابقات 

جهاني تكواندو همراه تيم ملي راهي روسيه شود. 
-------------------------------------------------------------

مشحون: از خودمان ضربه مي خوريم
محمود مشحون، رئيس سابق فدراسيون بسكتبال تأكيد كرد كه تمام 
صدماتي كه در مجامع مي خوريم از خودمان اس��ت. نمايندگان ديگر 
كشورها نه عادت دارند و نه كمبود كه بخواهند در مجامع بين المللي 
تسويه حساب كنند. ما از خودمان است كه ضربه مي خوريم نه از رقبا. 
-------------------------------------------------------------
معرفي ملي پوشان جودو بعد از مسابقات جايزه بزرگ

آرش ميراسماعيلي، نايب رئيس فدراسيون جودو تأكيد كرد كه تركيب 
تيم ملي جودو براي حضور در مسابقات قهرماني آسيا پس از شركت در 
مسابقات جايزه بزرگ گرجستان و تركيه مشخص مي شود. چون اين 

مسابقات رنكينگ المپيكي دارد.
-------------------------------------------------------------

اولين مسئول كشتي بانوان معرفي شد
با حكم رسول خادم، بدرالملوك كهرنگي به عنوان مسئول امور كشتي 
با كمربند بانوان كميته كشتي هاي سنتي معرفي شد. پوشش بانوان در 
كشتي با كمربند يا آليش مانند جودو است و مشكلي از اين لحاظ براي 

بانوان ايراني وجود ندارد. 

  چـهـره ها / فريدون حسن

بودجه المپيك بايد افزايش پيدا كند
يكي از دغدغه هاي مهم ورزش در سال آينده بحث بودجه و مسائل مالي است، سال 94 سال كسب 
سهميه المپيك و رقابت هاي حساس بين المللي است و اين در حالي است كه شنيده مي شود بودجه 
ورزش به خصوص كميته ملي المپيك كاهش پيدا كرده است. به همين خاطر از مدت ها قبل چهره هاي 
شاخص ورزشي با گوشزد كردن اهميت س��ال پيش رو براي ورزش در خصوص كاهش بودجه تذكر 
داده اند. مقداد نجف نژاد عضو كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس در نشست علني مجلس در تذكر شفاهي گفت: »سال 
آينده براي ورزش كش��ور بس��يار حائز اهميت است، چراكه در 
اين سال كسب س��هميه المپيك صورت مي گيرد و حداقل 25 
فدراس��يون در 19 رشته ورزش��ي بايد براي المپيك در سال 
95 مسابقه بدهند. توجه به اين حوزه اهميت زيادي دارد 
و خواهش مي كنم نمايندگان مساعدت كنند. بودجه 
فعلي كميته ملي المپيك كفاف تدارك درس��ت 

فدراسيون ها را نمي دهد.«

المپيكي ها ضرر كردند
كسب عنوان سومي تيم ملي كشتي فرنگي در مس��ابقات جام جهاني تهران انتقادهاي زيادي را به 
همراه داشت، انتقادهايي كه نوك تيز آنها بيش��تر از همه متوجه كادر فني تيم ملي به خصوص احد 

پازاج بود. البته سرمربي تيم ملي پيش از آغاز رقابت ها غايبان المپيكي تيم را دليل 
افت تيم معرفي كرده بود. موضوعي كه حالا پس از پايان بازي ها نيز باز هم از 
زبان پازاج به نوعي ديگر مطرح شده است. او مي گويد: »شايد عدم رسيدگي 
به كشتي از سوي مسئولان ورزش مورد اعتراض المپيكي ها باشد كه ما هم به 
اين مسئله معترض هستيم، اما كشتي نگرفتن آنها آن هم در مسابقاتي كه ما 

ميزبان هستيم اصلًا قابل قبول نيست، البته آنها در درجه اول به خودشان 
ضربه زدند اما اگر چهار كشتي گير اصلي ما در تركيب حضور داشتند 

آيا باز هم به آذربايجان مي باختيم، مطمئن باش��يد اينگونه نبود. 
همين مسئله دس��ت به دس��ت هم داد تا نتوانيم قهرماني خود 
را تكرار كنيم. با اين وجود من از جوانگرايي انجام ش��ده راضي 

هستم آنها عملكرد خوبي در جام جهاني داشتند.«

وحيد صابري

88498432سرويس ورزشي

شيوا نوروزي
   ليگ قهرمانان آسيا

نفت در ازبكستان سوخت!
امروز؛ مصاف تراكتور و فولاد با رقيبان آسيايي

بارسا آگرو را نمي خواهد
رئيس باشگاه بارسلونا با اعلام اينكه 
اين باش��گاه برنامه  اي براي جذب 
آگرو مهاجم منچسترسيتي ندارد، 
گفت: با وجود رفاقت و صميميتي 
كه بين مسي و آگرو وجود دارد، او 
هيچ درخواستي براي جذب آگرو 
به ما نداده و ما ني��ز برنامه اي براي 
به خدمت گرفتن او نداريم. دو تيم بارس��ا و منچسترسيتي شب 
گذشته در مرحله يك هشتم نهايي رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا 
برابر هم قرار گرفتند و اين خبر از جمله حاشيه هاي پرسروصدايي 

بود كه بازي را تحت تأثير خود قرار داده بود.

تقدير پرتغالي ها از كرش
فدراسيون فوتبال پرتغال در جشن 
100 سالگي خود از بزرگان فوتبال 
اين كشور تقدير و تمجيد مي كند. 
كارلوس كرش س��رمربي تيم ملي 
فوتبال كشورمان نيز يكي از بزرگان 
پرتغال بود كه در اين مراسم مورد 
تقدير ق��رار مي گيرد. كريس��تيانو 
رونالدو به عنوان بهترين بازيكن و مورينيو به عنوان بهترين مربي 
پرتغال انتخاب ش��ده اند، از كارلوس كرش ني��ز به عنوان يكي از 
افراد تأثيرگذار بر فوتبال پرتغال و سرمربي تيم ملي اين كشور در 

جام جهاني 2010 تجليل مي شود.

جام جهاني در قطر در زمستان
فدراس��يون جهاني فوتب��ال تأكيد 
كرد، جام جهاني 2022 قطر قبل از 
كريسمس و در زمستان برگزار خواهد 
شد. اعضاي كميته اجرايي فيفا شش 
ماه اس��ت كه درباره زمان برگزاري 
جام جهاني قطر بح��ث و تبادل نظر 
مي كنند آنها در نهايت ديروز به اين 
نتيجه رسيدند كه اين رقابت ها در زمس��تان برگزار شود تا به همه 
حرف و حديث ها در اين خصوص پايان دهند. قرار است جلسه اي در 
ماه آينده نيز برگزار شود تا در خصوص كاهش زمان جام جهاني قطر و 

همچنين تعداد ورزشگاه هاي اين كشور نيز تصميم گيري شود.

ونگر: موناكو خانه دوم است
در ادامه مرحله يك هش�تم نهايي رقابت ه�اي ليگ قهرمانان 
اروپا امش�ب دو بازي در انگلس�تان و آلمان برگزار مي ش�ود.

آرسنال در ورزش��گاه امارات از موناكوي فرانسه پذيرايي مي كند و 
بايرلوركوزن در باي آره نا ميزبان اتلتيكومادريد اس��ت. آرسنال در 
حالي به مصاف موناكو مي رود كه مردان آرسن  ونگر با پيروزي هاي 
اخير خ��ود در ليگ برتر ح��الا روي پله س��وم ج��دول رده بندي 
ايس��تاده اند، با روحيه اي كام��لًا مضاعف و آم��اده مقابل ميهمان 
فرانسوي خود قرار مي گيرند، به خصوص اينكه آنها ديدار دوستانه 
پيش فصل را نيز از موناكو برده اند و حالا مي خواهند آن پيروزي را 
در ديداري مهم  تر و حساس تر تكرار كنند. ونگر كه در سال هاي دور 
س��رمربيگري موناكو را نيز تجربه كرده درباره اين بازي مي گويد: 
»18 سال از آن روزها مي گذرد اما قطعاً براي بازي امشب احساس 
دوگانه اي دارم، موناكو هنوز هم خانه دوم اس��ت. فكر نمي كردم با 
موناكو روبه رو شويم، بازي مقابل آنها براي من اصلًا آسان نيست، آنها 
تيمي خوب و قابل احترام هستند. من بازي هاي شبيه به اين را زياد 

تجربه كرده ام و مي دانم چگونه بايد با موناكو مقابله كنم.«

در آن سوي ميدان موناكو قرار دارد؛ تيمي كه طي 10 سال گذشته 
براي نخستين بار است كه جواز حضور در ليگ قهرمانان را به دست 
آورده و مي خواهد هر طور ش��ده به همه ثابت كند كه حضورش در 
اين مرحله روي بخت و اقبال نبوده است. موناكو در پنج بازي اخير 
خود مقابل تيم هاي انگليس��ي تنها يك بار طعم شكست را چشيده 

و اين كار را براي آرس��نال دش��وار مي كند. در ديگر ديدار امش��ب 
بايرلوركوزن ميزبان اتلتيكومادري��د نايب قهرمان فصل پيش ليگ 
قهرمانان اروپاست. هر چقدر اتلتيكو ش��رايط رو به جلويي را تجربه 
مي كند، بايرلوركوزن از شرايط آرماني خود كمي فاصله گرفته است 
و اين مي تواند براي شاگردان سيمونه برگ برنده اي باشد براي بازي 
حساس امشب، لوركوزن از سال 2002 به اين طرف هيچ گاه نتوانسته 
از مرحله يك هشتم نهايي صعود كند. اين در حالي است كه اتلتيكو 
حتي تا فينال هم پيش رفته است. نقطه ضعف ديگر لوركوزن خط 
حمله اين تيم است كه در طول 197 دقيقه بازي گذشته هنوز موفق 
به گلزني نشده اس��ت. در مقابل اتلتيكو 467 دقيقه است كه در اين 
رقابت ها گلي دريافت نكرده و همين مس��ئله كار باي��رن ميزبان را 
دشوارتر مي كند. به هر حال تقابل فوتبال  آلماني و اسپانيايي دو تيم 
بسيار حساس و جذاب است كه بايد ديد كداميك پيروز از ميدان خارج 
مي شود. لوركوزن در اين ديدار توپراك مدافع ترك تبار خود را به  دليل 
محروميت در اختيار ندارد در حالي كه اتلتيكو با تركيبي كامل و بدون 

مصدوم و محروم مقابل ميزبان خود صف آرايي مي كند.

جدال حساس اتلتيكو در باي آره نا حامد قهرماني
    فوتبال اروپا


